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SK.0002.6.2011 
 

Protokół nr VI/11 
z sesji Rady Gminy Stare Pole 

z dnia 24 maja 2011 r. 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad. 
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia środków finansowych do Centralnego Wodociągu 
Żuławskiego Sp. z o.o. w Nowym Dworze Gdańskim oraz upoważnienia Wójta Gminy 
Stare Pole do złożenia w imieniu Gminy oświadczenia o objęciu udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym Centralnego Wodociągu Żuławskiego Spółka z o.o. 
w Nowym Dworze Gdańskim.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 
Stare Pole na dofinansowanie kosztów inwestycji usuwania pokryć dachowych.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty.  
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rolnictwa.  
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia 

prowadzonego przez gminę przedszkola. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 
14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
15. Komunikaty. 
16. Zatwierdzenie protokołu nr V/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 15 marca 2011 r. 
17. Zamknięcie Sesji Rady Gminy 
 
Ad.1. 

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady Gminy otworzył VI sesję Rady Gminy 
odbywającą się w sali narad Urzędu Gminy. Przywitał wszystkie zebrane osoby.  
Zaproponował wprowadzenie 3 punktów do porządku o brzmieniu „3a. Prezentacja firmy 
przeprowadzającej inwentaryzację azbestu na terenie gminy”, „13a. Podjęcie uchwały 
zmieniającej w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w roku 2011”, „13b. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011 – 2018”.  
Za wprowadzeniem zaproponowanych punktów głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. 
W związku z powyższym porządek posiedzenia wyglądał następująco: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Wybór Sekretarza Obrad. 
3a. Prezentacja firmy przeprowadzającej inwentaryzację azbestu na terenie gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia środków finansowych do Centralnego Wodociągu 
Żuławskiego Sp. z o.o. w Nowym Dworze Gdańskim oraz upoważnienia Wójta Gminy 
Stare Pole do złożenia w imieniu Gminy oświadczenia o objęciu udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym Centralnego Wodociągu Żuławskiego Spółka z o.o. 
w Nowym Dworze Gdańskim.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 
Stare Pole na dofinansowanie kosztów inwestycji usuwania pokryć dachowych.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty.  
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rolnictwa.  
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia 

prowadzonego przez gminę przedszkola. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy.  
13a. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej w roku 2011.  

13b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011 – 2018.  

14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
15. Komunikaty. 
16. Zatwierdzenie protokołu nr V/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 15 marca 2011 r. 
Zamknięcie Sesji Rady Gminy. 
 
Ad.2. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 13 
Nieobecnych   - 2 
 
Nieobecni radni to: Pan Ireneusz Dziura, Pan Krzysztof Piekart. 
 
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Panią Jadwigę Staniszewską. Za jej 
kandydaturą głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. 
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Ad.3a. 
 W tym punkcie posiedzenia uczestniczył Pan Wojciech Winiecki przedstawiciel 
Pomorskiego Centrum Badań i Technologii Środowiska PONCERN w Gdyni, który 
poinformował, że na terenie naszej gminy będzie przeprowadzona aktualizacja, 
inwentaryzacja obiektów zawierających azbest. Przybliżył, na czym ta aktualizacja będzie 
polegać.  
Do przedstawionych informacji zgłoszono uwagi i zapytania. 
Przewodniczący Rady zwrócił się do zebranych, aby poinformowali społeczeństwo, że 
zostanie przeprowadzona aktualizacja.  
Pan Stanisław Gregorkiewicz powiedział, że na terenie naszej gminy dachy azbestowe są 
różnych kolorów. 
Pan Wojciech Winiecki odpowiedział, że na zdjęciach satelitarnych budynków, tam gdzie 
występuje  azbest, dachy są jaśniejsze od innych dachów. 
Pan Mieczysław Tamaka powiedział, że praktycznie ta firma ma dane. Chce tylko je 
uwiarygodnić. 
Pan Wojciech Winiecki odpowiedział, że nie mają ilości azbestu. Mają tylko wytypowane 
miejsca, gdzie on się znajduje. Obejrzą każdy budynek. Będą szukać również nielegalnych 
wysypisk azbestu. 
Pan Janusz Mączkowski miał zapytanie, na co ma wpływ to liczenie? Czy ma może wpływ na 
tempo usuwania azbestu z naszych dachów? Czy dopóki nie sporządzą odpowiedniej 
dokumentacji, to nie będzie można nic robić? 
Pan Wojciech Winiecki odpowiedział, że w pewnym sensie będzie miało wpływ na tempo 
usuwania, gdyż jednym elementem inwentaryzacji jest ocena stopnia „pilności” usunięcia 
azbestu. My zmusić programem nikogo nie możemy do usunięcia azbestu. Przed 
sporządzeniem dokumentacji można będzie usuwać azbest. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
W tym punkcie posiedzenia przybył radny Ireneusz Dziura. 
  
Ad.4. 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

1. Przewodniczącego Rady Gminy: 
− praca w komisjach, 
− udział w Festiwalu Maryjnym, 
− udział w obchodach I maja, 
− sprawy bieżące. 

Ponadto sprostował plotkę, że Wójtem pojechali do biskupa ze skargą na proboszcza. 
Wyjaśnił, że byli u księdza biskupa w związku z tym, że zbliżał się Przegląd Maryjny, a 
proboszcz skierował pismo do dyrektora GOKiS, że nie będzie uczestniczył w organizacji 
tego festiwalu, więc ktoś musiał wszystkie szczegóły festiwalu pouzgadniać z biskupem. W 
poprzednich latach sprawy organizacji festiwalu przejmował to ksiądz proboszcz Lesiński. 

2. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej: 
− Komisja Rewizyjna zajmowała się analizą planów finansowych i ich realizacją; 
− odbyły się 3 komisje; odwiedzili GOPS, Straż Gminną i Zespół Szkół; 
− odbyło się posiedzenie wspólne komisji stałych Rady Gminy; 
− Przewodnicząca uczestniczyła w spotkaniu z przedstawicielami Ośrodka Medycznego 

Mederi i w posiedzeniu z sołtysami. 
3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa: 

Odbyły się 2 posiedzenia Komisji: 1 wspólne i 1 wyjazdowe. Podczas wyjazdowego komisja 
oceniała stan dróg. Najgorszy stan miała droga w Złotowie i ona powinna zostać ujęta w 
przyszłym budżecie. 
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4. Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych:   
− odbyło się 3 posiedzenia Komisji; 
− udział w obchodach świąt majowych, 
− udział w rajdzie rowerowym, 
− zbieranie materiałów dotyczących historii Starego Pola. 

5. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
6. Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie. Nie zgłoszono żadnych uwag ani 

zapytań do przedstawionych w nim informacji. 
 
Ad.5. 
 W wystąpieniach sołtysów pierwszy głos zabrał Pan Janusz Mączkowski który miał 
zapytanie o koszenie placów zabaw.  
Pan Krzysztof Winiarski powiedział, że przydałby się dodatkowy konserwator do koszenia 
placów zabaw. 
Wójt odpowiedział, że nie ma PUP pieniędzy na roboty publiczne ani prace interwencyjne. 
Poinformował, że Pan Tadeusz Burdyński szuka chętnych, którzy za 300 zł wykoszą place 
zabaw i boisko. Prośba do sołtysów, aby znaleźli chętnych. 
Pan Bogdan Jerszyński powiedział, że sołtysi mogliby trochę zmobilizować się i 
społeczeństwo. 
Pan Jerzy Wala powiedział, że rośnie duże zielsko jadąc Kławkami i Szaleńcem. U nas sołtys 
kosiarkę wzięła i wykosiła. To nie są wielkie pieniądze. 
Pan Krzysztof Winiarski powiedział, że mentalność ludzka jest na terenie wsi jest inna niż 
gdzie indziej. Nie można podchodzić do wszystkich jednakowo. Trzeba podchodzić 
indywidualnie. 
Pan Jan Pawlina powiedział, że są 2 warianty. Jeden społeczny i prośba do sołtysów i 
radnych, żeby jakoś próbować angażować ludzi i drugi zaproponowany przez Wójta, że jest ta 
mozliwość ewentualnej umowy na koszenie. 
Radny Jerzy Wala zaproponował, aby w ramach funduszu sołeckiego każde sołectwo kupiło 
sobie kosiarkę, paliwo i sprawa rozwiązana. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.6. 
 W wolnych wnioskach i zapytaniach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, 
ktory zwrócił się do radnych, aby mieli zapytania do policjanta. 
Radny Mieczysław Tamka miał zapytania i uwagi: 
− żeby postawić śmietniki, ławeczkę oraz usunąć krzaki na ścieżce rowerowej do Ząbrowa; 
− mieszkańcy ulicy Grunwaldzkiej zgłaszają, aby wykosić pobocza; 
− kto odpowiada za trójkąt zieleni koło domu Pana Kot; 
− żeby wywieść gałęzie, które pozostały po porządkach na osiedlu elbląskim. 

Pani Magdalena Roman miała zapytanie, czy została pozytywnie rozwiązana sprawa  
grafficiarzy. Czy zostały wyciągnięte jakieś skutki wobec tych osób? Poinformowała, że 
ostatnio przecięli kable w sklepie Pana Tuszyńskiego. Trzecia sprawa to palące się stogi. Czy 
to jakiś przypadek czy samozapłon? Czy to bezkarność wobec tych osób? 
Pan Andrzej Bałaziński powiedział, że społeczeństwo nie chce współpracować w sprawie 
grafficiarzy. Nie chcą mówić. Palenie stogów to zbieg wydarzeń. 
Pani Magdalena Roman powiedziała, że jej się wydaje, że policja nie próbuje w sposób 
skuteczny tego zrobić. Jeżeli będą bezkarni, to będą robili coraz większe numery. 

Radny Andrze Tomczyk miał zapytanie czy jest postęp w sprawie  kradzieży kabli 
telekomunikacyjnych. 
Pan Andrzej Bałaziński odpowiedział, że sprawa jest w toku. 
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Radna Magdalena Roman powiedziała, że na posiedzeniu wspólnym komisji, była 
mowa o monitoringu na ulicy Dworcowej i nie tylko tam. Czy jest jakaś możliwość, aby 
gmina dogadała się z właścicielami tych sklepów. Oni są skłonni jak najbardziej założyć jakiś 
monitoring i partycypować w kosztach. Jak to rozwiązać, bo wydaje mi się, że nie ma tu na co 
czekać. 
Wójt odpowiedział, że w sprawie monitoringu są to pewne pieniądze. Ale jeżeli będzie 
potrzeba, to się znajdą. Jeżeli właściciele tych sklepów będą chcieli się dołożyć to jeszcze 
lepiej. Ponadto dodał, że jak się właściciele dowiedzą, że policja później będzie chciała z tego 
monitoringu skorzystać, odczytać zdjęcia to powiedzą, że nie chcą dać, bo się boją.  
Radna Jadwiga Staniszewska powiedziała, że gdzie się pojawił monitoring to dookoła nic się 
nie dzieje. Jeżeli oni chcą, to my możemy się dołożyć 

Radny Mieczysław Tamaka powiedział, że była robiona droga na osiedlu elbląskim. 
Wtedy dużo policji jeździło. Teraz ich nie widać w takim stopniu jak kiedyś. Miał zapytanie 
czy jest współpraca straży gminnej z policją 
Pan Andrzej Bałaziński odpowiedział, że praca policjanta nie jest tylko w terenie. Mają też 
dużą biurokrację. Część policjantów w ciągu tygodnia potrafi być ściągana do zabezpieczenia 
do Malborka. Ludzie potrzebują też iść na urlop. 
Pan Andrzej Lewicki odpowiedział, że jest współpraca z policją straży gminnej. Mają 
wspólne patrole. 
Radna Jadwiga Staniszewska powiedziała, że będąc z Komisją Rewizyjną na kontroli straży 
gminnej zapoznali się z ich działalnością. Niektórzy mieszkańcy stwierdzają, że straż gminną 
widać i rzeczywiście chodzą. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.7.  
 W tym punkcie głos pierwsza zabrała Pani Wiesława Maluga, która powiedziała, że 
nieruchomość będąca treścią uchwały jest własnością osoby fizycznej, położoną w 
miejscowości Królewo. Oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 32/1. Na 
przedmiotowej nieruchomości znajduje się przepompowania ścieków wybudowana w ramach 
inwestycji pod nazwą kanalizacja sanitarna. W związku z powyższym zasadne jest podjęcie 
przez Radę Gminy niniejszej uchwały i nabycie przedmiotowej nieruchomości do zasobu. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/43/2011 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta jednogłośnie – 14 
za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 
Ad.8. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która 
poinformowała, że podjęta uchwała przez Radę Gminy pozwoli na wniesienie do Centralnego 
Wodociągu Żuławskiego Sp. z o.o. w Nowym Dworze Gdańskim środków finansowych w 
wysokości 4.424,00 zł na wybudowanie sieci wodociągowej o długości 220 mb w 
miejscowości Szaleniec przez co zwiększy się liczba udziałów w wymienionej spółce. 
Uchwała pozwoli również Wójtowi na oświadczenie w formie aktu notarialnego o objęciu 
nowych udziałów przez gminę. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/44/2011 w sprawie wniesienia środków finansowych do centralnego 
wodociągu Żuławskiego Sp. z o.o. w Nowym dworze Gdańskim oraz upoważnienia Wójta 
Gminy Stare Pole do złożenia w imieniu Gminy oświadczenia o objęciu udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym Centralnego Wodociągu Żuławskiego Spółka z o.o. w 
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Nowym Dworze Gdańskim podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. Stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.9. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrał Pan Zdzisław Mikulak, który powiedział, że 
przedmiotowa uchwała związana jest ze zmianą zasad finansowania przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, który określa warunki konieczne do 
tego, aby ubiegać się o dotację celową i sposób naboru wniosku. Projekt uchwały został 
omówiony na komisji wspólnej. Uwag nie zgłoszono. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/45/2011 w sprawie ustalenia Zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 
Gminy Stare Pole na dofinansowanie kosztów inwestycji usuwania pokryć dachowych – 14 
za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie kontynuowano porządek posiedzenia. 
 
Ad.10.  

W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Sekretarz, która poinformowała, że w 
dniu 14.05 br. weszła w życie uchwała Rady Gminy z 28 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany 
statutu gminy. Zmiana dotyczyła nowych nazw Komisji Oświaty i Komisji Rolnictwa. W 
związku z powyższym zachodzi konieczność zmiany w uchwale w sprawie powołania 
Komisji Oświaty. W tej uchwale wyrazy Komisja Oświaty zastępuje się nową nazwą Komisja 
Edukacji i Spraw Społecznych. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/ 46/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty została 
podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.11. 

W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Sekretarz, która poinformowała, że 
analogicznie jak do poprzedniej uchwały zachodzi konieczność zmiany w uchwale w sprawie 
powołania Komisji Rolnictwa. W tej uchwale wyrazy Komisja Rolnictwa zastępuje się nową 
nazwą Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/ 47/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rolnictwa 
została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.12. 
 W tym punkcie posiedzenia pierwszy głos zabrała Pani Barbara Szoska, która 
poinformowała, że od nowego roku szkolnego ponad podstawę programową będzie 
przebywać 73 dzieci a wszystkich dzieci jest 112. W celu zapewnienia opieki, bezpieczeństwa 
i realizacji zadań związanych z ponad podstawą programową zachodzi potrzeba opłat na 
wynagrodzenie 3 nauczycieli. Do tej pory 1 godzina nadprogramowa kosztowała 0,70 zł. Po 
podwyżce wyniesie 0,90 zł to i tak zrekompensuje wynagrodzenie w części. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono zapytania. 
Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, czy wszystkie dzieci zostały przyjęte. 
Pani Barbara Szoska odpowiedziała, że rozpoczęli rekrutację na nowy rok szkolny, która 
trwała od 01.03 do 31.03 br. Po uzgodnieniu z Panem Dyrektorem Szkoły zostanie utworzony 
2 oddział dzieci 5-6 letnich zapisanych na 5 godzin, bo gdyby nie było takiej decyzji, to nie 
można by było przyjąć wszystkich dzieci. Rodzice zostali o wszystkim poinformowani 
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Nikt więcej nie zabrał głosu. 
Uchwała nr VI/48/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia 
prowadzonego przez gminę przedszkola została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 nieobecna. 
Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
   
Ad.13. 
 Pani Skarbnik przedstawiła zmiany budżetu i tak: 
1. Dochody: 

− zwiększenie planu dochodów w zakresie gospodarki mieszkaniowej – 7.244 zł, 
− zwiększenie planu dochodów w Zespole Szkół – odszkodowanie za zalanie 

pomieszczeń – 6.346 zł, 
− zwiększenie i zmniejszenie planu dochodów w Przedszkolu – 3.400 zł, 
− zwiększenie dochodów z tytułu rozliczenia zadań współfinansowanych z budżetu 

Unii Europejskiej: Kampania Promocyjna Żuław – 1.500 zł i zakup wyposażenia 
do świetlicy wiejskiej w Królewie – 5.114 zł, 

− zwiększenia dochodów o pomoc finansową powiatu malborskiego – 500 zł na 
pokrycie kosztów opracowania aktualizacji gminnego programu ochrony 
środowiska i gospodarki odpadami, 

− zwiększenie dochodów o kwotę 7.500 zł – dotacja celowa z Ministerstwa 
Gospodarki na opracowanie programu usuwania wyrobów zawierających azbest 
terenu gminy Stare Pole, 

− zwiększenie dochodów o kwotę 256.398 zł – dotacja zwrotna z GOKiS Stare Pole 
za realizację zadania z udziałem środków Unii Europejskiej z tytułu budowy 
świetlicy wiejskiej w Kraszewie. 

Dochody po zmianach wynoszą 15.230.222 zł.  
2. Wydatki: 

− zwiększa się wydatki Zespołu Szkół o kwotę 6.346 zł – prace remontowe w 
zalanych pomieszczeniach, 

− zwiększa się wydatki na zadanie inwestycyjne – przebudowa ulicy Słonecznej o 
kwotę 100.000 zł, 

− zwiększa się wydatki na ułożenie chodnika w Królewie (połączenie dróg 
powiatowych) o kwotę 8.000 zł, 

− zwiększa się dotację dla samorządowej  instytucji kultury – GOKiS Stare Pole o 
kwotę 257.000 zł, 

− zwiększa się wydatki o kwotę 10.000 zł. – opracowanie dokumentacji – azbest, 
− zwiększa się wydatki o kwotę 4.424 zł – udziały dla CWŻ  w związku z budową 

sieci wodociągowej w Szaleńcu, 
− zwiększa się wydatki o 10.000 zł na pokrycie kosztów uregulowania stanu 

prawnego gruntów pod przepompowniami w Królewie, 
− zwiększa się wydatki o kwotę 125.816 zł (w tym PROW 79.060 zł, własne 46.756 

zł) z związku z otrzymaniem dofinansowania na zadanie remont budynku zaplecza 
sportowego przy ul. Bema w Starym Polu, 

− zmniejsza się wydatki na zadanie budowa kanalizacji sanitarnej Kraszewo Parwark 
o kwotę 157.924 zł. Na realizacje tego zadania gmina Stare Pole ubiega się o 
dofinansowanie z budżetu Unii Europejskiej (PROW). 

Wydatki po zmianach wynoszą 14.957.553 zł.  
3. Przychody zwiększa się o kwotę 79.060 zł przychody z tytułu pożyczek na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych z budżetu Unii Europejskiej w związku z realizacją 
zadania – remont budynku zaplecza sportowego przy ul. Bema w Starym Polu . 
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Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/49/2011 w sprawie zmiany budżetu gminy została podjęta jednogłośnie – 14 
za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.13a. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w związku z otrzymaniem dofinansowania w 
kwocie 126.560 (PROW LEADER) na remont zaplecza sportowego na terenie bazy 
sportowo-rekreacyjnej zachodzi konieczność dostosowania treści uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w 2011 roku do zapisów uchwały zmieniającej 
budżet. W uchwale z dnia 15 marca 2011 roku na realizację tego zadania planowano 
zaciągnąć pożyczkę w Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości do 47.500 zł.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/50/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie działań finansowanych z budżetu Unii Europejskiej w roku 2011 
została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.13b. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w związku ze zmianą limitów zobowiązań na 
realizację niektórych przedsięwzięć (kanalizacja Kraszewo Parwark; remont budynku 
zaplecza sportowego; przebudowa nawierzchni drogi Słonecznej; udziały do CWŻ) i kwoty 
długu publicznego zachodzi konieczność dostosowania treści uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy do zapisów uchwały zmieniającej budżet roku 2011. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr VI/51/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011 - 2018 została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. 
Stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.14. 
 Na zgłoszone zapytanie odpowiedzi udzielił Wójt i tak: 
− koszenie ścieżki rowerowej – nie ma tylu ludzi, aby można było wszędzie od razu 

wykosić, ale ścieżki będą wykoszone. 
− ławeczki na ścieżce rowerowej – nie sprawdziły się, bo przesiaduje na nich młodzież, a 

wtedy ludzie starsi boją się przejść. Jeżeli jednak będzie taka wola, to przyjrzymy się czy 
można zamontować na ścieżce od strony Ząbrowa; 

− trójkąt zieleni koło Pana Kota, to pas drogowy drogi powiatowej i krajowej. Wyślemy 
pisma, żeby skosili i zobaczymy, jaka będzie reakcja. 

Radna Magdalena Roman miała zapytanie, czy do PKP przy okazji nie można byłoby 
wysłać odnośnie zarośniętego terenu przy dworcu PKP. 
Wójt odpowiedział, że jedna pani przyniosła listę podpisów mieszkańców naszej gminy, 
którzy korzystają z dojazdów pociągu do Elbląga i w kierunku Malborka, że jest za mało 
pociągów, żeby zmienić godziny. Wysłaliśmy pismo, ale do dnia dzisiejszego nie mamy 
odpowiedzi od marca. Tak PKP nas traktuję. 
Ponadto poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na modernizację budynku 
wielofunkcyjnego. Nasz wniosek został umieszczony na liście rezerwowej, jeżeli chodzi o 
dofinansowanie do tego zadania z Unii Europejskiej. Prawdopodobnie w drugim kwartale 
tego roku zapadnie decyzja, co z listą rezerwową. Jest szansa na otrzymanie tych środków dla 
tych gmin, które zadanie już realizują, więc podjęliśmy decyzję, że ze środków 
przeznaczonych na to zadanie zaczniemy realizację. Kwota kosztorysowa na to zadanie była 
ok 320.000 zł. Przetarg został rozstrzygnięty na kwotę 211.000 zł. Przez to, że zaczniemy 
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modernizację robić, to mamy większą szansę na otrzymanie dofinansowania. Przedstawił 
koszt tego zadania. W pierwszej kolejności będzie robiony podział sieci grzewczej, wymiana 
okien. Podczas remontu będą niedogodności w funkcjonowaniu ośrodka. 
Ponadto poinformował, że został rozstrzygnięty pierwszy przetarg na remont drogi do 
Ząbrowa. Najtańsza oferta była droższa o ponad 250.000 zł od ceny kosztorysowej, więc 
starostwo unieważniło ten przetarg, bo nie ma na to środków. Został ogłoszony drugi przetarg 
o zmniejszonym zakresie. Nie będzie tyle kilometrów robionych, jak było planowane 
początkowo. Odcinek od skrzyżowania w kierunku Nogatu w tym drugim przetargu nie jest 
uwzględniony. Poprosiłem radnych powiatowych o pewna pomoc w interwencji. Odbiło się to 
rykoszetem, że Wójt ma pieniądze, to niech dołoży. Broni się starostwo. Ja widzę tu brak 
elementarnej wiedzy na temat funkcjonowania samorządu gminnego, powiatowego. Droga 
jest powiatowa i w 100% powinien ją powiat remontować.  
Pobocza na ul. Grunwaldzkiej – to jest droga powiatowa. Pobocze zbieraliśmy, bo 
znaleźliśmy osoby. Pokażemy, że kosimy, to radni powiatowi powiedzą, że niech koszą 
resztę. Jest światełko nadziei, że rozpoczniemy ten odcinek ścieżki rowerowej od fermy w 
kierunku Starego Pola. To trochę poprawi warunki. 

Radna Jadwiga Staniszewska miała zapytanie, co się dzieje na stadionie. 
Wójt odpowiedział, że zaczęło się to od tego, że firma, która realizowała to zadanie, posiała 
trawę i załatwiła strażaków, aby podlewali boisko, żeby trawa lepiej rosła. Spowodowało to 
przemieszczanie trawy, ziemi i to boisko było nierówne. Jest nowa ekipa, która poprawia te 
ziemię. Dowieźli ziemi i dosiali trawę. Jest nadzieja, że to boisko będzie wyrównane, ale grać 
na nim w tej chwili się nie da. 
Pan Andrzej Pehnke powiedział, że kierownik budowy był w gorącej wodzie kąpany. Były 
upały. Trawa wysychała. Potem wzrastała. Chciał, to laliśmy wodę. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.15. 
 W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który podziękował 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Sportu za organizację Festiwalu Maryjnego. 
Głos zabrał Pan Tadeusz Burdyński, który podziękował za dofinansowanie festiwalu. 
Wręczył Podziękowania. Ponadto poinformował, że na stronie Urzędu Gminy jest 
umieszczona rozpiska Europejskiego Tygodnia Sportu. Przedstawił szczegóły tej imprezy. 

Radny Marek Czubiński powiedział, że miała być robiona ścieżka rowerowa do 
Złotowa w następnej kolejności po Kraszewie i Ząbrowie. W tej chwili nie ma Złotowa a 
zrobił się Kaczynos. 
Wójt odpowiedział, że była dyskusja i mowa o ścieżce w kierunku Złotowa, ale nie mamy 
przejętych dróg od prywatnych właścicieli. Nawet nie mamy żadnej dokumentacji.  
Pan Krzysztof Winiarski powiedział, że ci właściciele są gotowi do rozmów. 
Wójt odpowiedział, że nasze możliwości sfinansowania tej działki też są ograniczone. 

Pan Marek Szczypior powiedział, że czuje się w obowiązku sprostowania wypowiedzi 
Wójta. Akurat na Komisji Transportu i Bezpieczeństwa wyraził swoje niezadowolenie z tego 
obcięcia drogi z przetargu i Starosta powiedział, że Wójt nie chce dołożyć pieniędzy. Ja 
stanąłem na stanowisku, że nie musi tych pieniędzy dokładać i na to są stosowne protokoły i 
to jest zapisane. Rozgorzała się rozmowa na ten temat. Radni z Nowego Stawu dali za 
przykład swojego burmistrza, który dokładał duże pieniądze, a Wójt nie. Ja to oponowałem i 
mówiłem, że nie musi dokładać. Do Wójta doszła odwrócona wersja, ale myślę, że na to są 
stosowane protokoły. 
Wójt odpowiedział, że jeśli członkowie zarządu starostwa na wczorajszym spotkaniu 
poświęconemu sprawie drogi do Ząbrowa, na którym miał być również Pan Szczypior, tak 
mówili, to musi w to wierzyć. 
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Pan Marek Szczypior powiedział, że teraz dopiero od Wójta się dowiaduje, że wczoraj miał 
spotkanie. Zauważył, że nie ma porozumienia pomiędzy Wicestarostą, który jest 
odpowiedzialny za drogi a Wójtem. Chyba ostatnio popsuła się ta więź. Rozmawiał ostatnio z 
Wicestarostą osobiście, aby poprawić relacje. Wicestarosta nie zaprosił go na spotkanie. 
Wiceprzewodniczący Rady miał zapytanie, dlaczego jest taka sytuacja w kwestii dróg, że na 
terenie naszej  gminy można wyliczyć jedną inwestycję w kierunku Ząbrowa i nazwać ją 
inwestycją drogową, a cała reszta to jest tylko takie populistyczne działanie dla wyborców. 
Wylanie 2 cm nawierzchni, to nie jest droga. To jest tylko łatanie tego, co było i przedłużenie 
tej agonii na następne 5 lat. Ja pytałem na ostatniej sesji, kto decyduje? Czy wy jako radni czy 
Wójt. I nie uzyskałem takiej odpowiedzi. Czy wy radni powiatowi macie na to jakikolwiek 
wpływ. Czy to wy decydujecie, czy Wójt decyduje o takim a nie innym charakterze remontu 
drogi, bo spójrzmy gdzie indziej. Może się myli. Patrzy na Gminę Nowy Staw i inne gminy. I 
tam widzi remonty w chrześcijański sposób z obrzeżami z porządną warstwą, z 
odwodnieniem. A propos tygodnia sportu bardo dobrze, że doszliśmy do porozumienia, że 
place zabaw będą w taki sposób koszone. Nie można Pani Magdo mówić, że to są sołtysi, bo 
jeżeli ma się 2 hektary do koszenia, to tego sołtys nie zrobi. Jak próbuje namówić kogoś i 
sołtys też próbuje, to pada od razy pytanie obronne, a kto kosi w Starym Polu. Powinnyśmy 
wypracować kompromis dotyczący również boisk.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa powiedział, że ścieżki 
nie będzie w Złotowie, to już w tym Złotowie nic nie będzie. Oprócz tej drogi powiatowej, to 
nic na Złotowie w zeszłej kadencji nic nie było zrobione i w tej pewnie też nic nie zostanie 
zrobione. Wszystkie wioski, wszystkie świetlice, wszędzie coś jest robione. Złotowo zostaje z 
boku. Najlepiej niech gmina kupi pług i zaora. Bo to już naradę źle wygląda. 
Wójt miał zapytanie do poprzednika, kiedy złożył jakiś wniosek odnośnie Złotowa. 
Pan Paweł Kurkowski powiedział, że ktoś ten program na ścieżki przyjmował. 
Wójt odpowiedział, że  w planie wieloletnim są wszystkie ścieżki umieszczone. 

Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, kto usuwa martwe zwierzęta z drogi. 
Zastępca Wójta odpowiedział, że zarządca drogi. 
Pan Krzysztof Winiarski dodał, że służby publiczne. Dzwoni się na numer 112. 
Pan Andrzej Lewicki opowiedział o działaniach przeprowadzanych przez straż gminną w 
ostatnim czasie. 
Radny Marek Szczypior odpowiedział Wiceprzewodniczącemu Rady, że przez pierwsze 
kadencje powiat nie miał żadnego przedstawiciela z naszej gminy. Te drogi było robione 
przede wszystkim w gminie Nowy Staw. My jako radni decydujemy o pewnej ilości dróg 
według funduszy, budżetu i wtedy następuje takie nasze ustalenie, które przekazuje się do 
dalszego rozstrzygnięcia Staroście przy uzgodnieniu z innymi Wójtami. I Wójtowie ustalają 
w ramach tego limitu jakie drogi na ternie powiatu wybierają. To jest chyba najlepsze 
rozwiązanie, bo Wójtowie najlepiej wiedzą jakie drogi potrzebują remontu. Ewentualnie 
podlega to później opinii radnych. Możemy wnieść jakieś uwagi albo zmiany, bo mamy taką 
moc uchwałodawczą na sesji, ale do tej pory najczęściej tego nie robiliśmy. W kraju nastał 
kryzys. Zawsze jest kwalifikacja ważności drogi. U nas nie widzą żadnych ważnych dróg. 
Dodał, że może przedstawić sprawozdanie dotyczące dróg powiatowych na następnej sesji.  
Wiceprzewodniczący Rady miał prośbę, żeby w tym sprawozdaniu zaznaczono jaka jest ilość  
km bruku w danej gminie. Jeżeli używamy argumentu dla drogi, to pierwsze pojawia się 
służebność dla liczby mieszkańców. U nas są trasy objazdowe przy kolizjach na drodze 
krajowej, to też jest jakiś argument. 
Pan Marek Szczypior powiedział, że policja nie powinna puszczać objazdów tymi drogami, 
bo są uzgodnienia pomiędzy Starostą i policją. 
Wójt odpowiedział, ze zawsze słyszał odpowiedź tego Starosty czy poprzedniego, że 
technologia, którą kładą na bruk się nie nadaje. Na bruk będzie technologia inna. Bedzie to 
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robione w terminie późniejszym. Powiedział radnym powiatowym, aby się bliżej przyjrzeli, 
bo będą schetynówki, ale już nie na drogi brukowe. Nie są one kwalifikowane. W tej chwili 
jest to już potwierdzone, że będą schetynówki na terenie Nowego Stawu, Lichnów i 
Malborka. Już nasza gmina nie była, bo nie ma takiej koncepcji. Ścieżka rowerowa jest 
robiona za pieniądze starostwa. A ja się dziwię, że są pieniądze na ścieżki rowerowe, a nie ma 
na załatanie dziur np. na terenie naszej gminy, to tu tez jest coś nie tak. Już zgłosiło się 
kilkanaście firm na opracowanie dokumentacji na drogi w grobelnie w kierunku Miłoradza, a 
na Stare Pole nie. 
Radny Mieczysław Tamaka zaproponował, aby było na sesji przedstawiane sprawozdanie z 
działalności radnych powiatowych oraz ze spotkania z 30.05 z godz. 14.00. 
Przewodniczący Rady poinformował, że będzie spotkanie 30.05 o godz. 1400 w starostwie w 
sprawie dróg. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.16. 

Protokół nr V/11 z sesji Rady Gminy z 15 marca 2011 r został zatwierdzony 
jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. 
Przewodniczący Rady poinformował, że najbliższa sesja będzie pod koniec czerwca.  
 
Ad.17. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący zamknął VI sesję Rady 
Gminy o godz. 1715. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady 
 Jadwiga Staniszewska       Jan Pawlina 


